
Zápis z jednání kolegia děkana Přírodovědecké fakulty UJEP dne  12. 2. 2008 
 
Přítomni:  doc. Novák, Mgr. Balej, doc. Pavlík, dr. Žižková, dr. Moravec, doc.   
                 Hajer, prof. Nezbeda, doc. Eisenmann, ing. Lauterbach, dr. Sýkorová Dvorníková. 
Omluveni: doc. Anděl  

 

1. Děkan představil přítomným novou proděkanku pro studium RNDr. Milenu Žižkovou, 
která od 11. 2. 2008 převzala funkci od dr. Kořínkové a popřál jí v práci hodně úspěchů. 

2. Děkan blahopřál Mgr. Balejovi k úspěšnému obhájení doktorské práce a k dovršení 
doktorského studia. 

3. Děkan poblahopřál RNDr. Milanovi Jeřábekovi,PhD.k úspěšné habitaci a získání titulu 
doc. 

4. Děkan zmínil některé důležité body z porady kolegia rektorky (viz příloha Informace 
z kolegia rektorky dne 5. 2. 2008). 

5. Děkan dále informoval o jednání komise pro stavební program kampusu. Výsledkem 
jednání bylo, že v Kampusu by mělo vzniknout modulární Akademické výzkumné 
centrum pro celou univerzitu, ve kterém by bylo běžné laboratorní zázemí pro výzkum 
součástí. Pro naší fakultu požadujeme navíc objekt pro Regionální centrum VaV, ve 
kterém bude špičkové vědecké laboratorní centrum.  

6. Motivační systém pro zvyšování kvalifikace akademických pracovníků fakulty (viz 
příloha). 

7. Kolegium se dohodlo, že před ukončením smlouvy na dobu určitou budou akademičtí 
pracovníci standardně procházet vnějším výběrovým řízením, ve kterém odůvodní svou 
dosavadní činnost na pracovišti a prokáží výsledky práce za uplynulé období. Vnitřní 
oponentní řízení na katedrách před obnovením smlouvy pracovníkovi budeme na fakultě 
používat jen ve zdůvodněných případech, kdy jsou zcela zřejmé a dostatečně kvalitní 
výsledky pracovníka. 

8. Kolegium se shodlo na tom, že není možné do budoucna počítat s tím, že akademický 
pracovník zůstane na fakultě v pozici odborného asistenta až do vysokého věku, v krajním 
případě až do důchodu. Nejpozději do 50 let by se měl zpravidla odborný asistent 
habilitovat. Odborný asistent by měl dospět k habilitaci do 10 let po ukončení doktorského 
studia, pokud není nějaký závažný důvod, proč tomu tak není. Tento bod se netýká 
lektorů, kteří na katedrách mohou zajišťovat převážně pedagogické povinnosti. 

9. Na dny 22. 5. a 23. 5. 2008 je naplánováno výjezdní zasedání kolegia děkana PřF. Do 
konce února děkan uvítá náměty na zařazení aktuálních témat na toto jednání. 

10. Kolegium se zabývalo návrhem Studijního a zkušebního řádu pro studium v bakalářských 
a magisterských studijních programech PřF. Připomínky je možno zaslat proděkance 
Žižkové do týdne. Dopracovaný materiál bude připraven do AS PřF na 15. 4. 2008. 

11. Proděkanka Žižková informovala: 
- do 29. 2. 2008 ve STAGu  zajistí tajemníci kateder aktualizaci a doplnění informací 

o předmětech,  
- na UJEP bylo v roce 2007 vráceno 7 Bc. programů zaslaných k akreditaci ( 14% 

z celkem podaných 50) a 4 Mgr. ( 11%  z 35), 
- v letošním roce končí akreditace  

o k 31. 12. 2008 bakalářskému studijnímu programu Geografie se 
studijním oborem Geografie střední Evropy, 

o k 10. 10. 2008 navazujícímu magisterskému programu Chemie se 
studijním oborem Učitelství chemie pro 2. st. ZŠ, 

- hodnocení „Dne otevřených dveří na UJEP“ – v letošním roce mírný nárůst zájemců,  



      menší zájem o učitelské obory. 

12.  Proděkan Pavlík informoval z porady u prorektora Loučky: 
- doktorská studia mají být podporována prostřednictvím interní grantové agentury 

UJEP, předpokládá se, že po vyhlášení pravidel bude možné podávat žádosti do 15. 
4. 2008,  

- malá úspěšnost v získávání projektů z okruhu A z FRVŠ, 
- systém OBDPro bude otevřen do 31. 3. 2008 pro záznamy výsledků do databáze 

RIV. O termínu, ke kterému bude nutné vložit údaje, aby mohly být zkontrolovány 
na úrovni PřF, bude katedry informovat paní Podaná. 

- na vedení UJEP byl zaslán návrh programu „Dne vědy a výzkumu“ na PřF. Vedení 
UJEP vybere z tohoto programu  vhodné části a připraví propagační materiál za 
UJEP, který bude zaslán katedrám po 18.2.2008. Návrhy a připomínky k výběru 
bodů za PřF do tohoto programu  „Dne vědy a výzkumu“ katedry mohou 
proděkanovi posílat do 25. 2. 2008, 

- systém hodnocení vědy a výzkumu na VŠ bude v budoucnu změněn. VŠ budou 
hodnoceny podle dosahovaných výsledků v oblasti VaV a v tomto smyslu bude 
přepočítáván i normativ na studenty, 

- od 1. 1. 2008 platí povinnost ohlásit na Úřad práce začátek pracovního poměru 
zahraničního pracovníka (i dohody v rámci OON) hned v 1. den jeho zaměstnání. 
Katedry jsou povinny nahlásit hned první den zahájení pracovního poměru paní 
Novotné (případně paní Granátové) na zaměstnanecký odbor, 

- do 29. 2. 2008 pí Podané podávat žádosti na vyplacení odměn z projektů CEP za rok 
2007, 

- do 31. 3. 2008 je možné žádat na rektorátě u pí Lehmanové o podporu akcí 
(mezinárodní workshopy a konference), které jsou zahrnuty v kalendáři akcí UJEP 
na rok 2008. 

13.  Proděkan Pavlík informoval z porady u prorektorky Vomáčkové: 
- v rámci ERASMU je možný výjezd pracovníků PřF do zahraničí na krátkodobé 

pracovní pobyty („Staff Training“), do 14. 2. 2008 je ještě možno zaslat proděkanovi 
jméno pracovníka, místo výjezdu a na jak dlouho,  

- dne 18. 2. 2008 na PřF proběhne akce „Den Erasmu“,  apel na výjezdy v rámci 
Erasmu. 

12.  Interní grantová agentura. 
       Komise IGA ze 6 předložených projektů vybrala 4, kterým byla přidělena částka 96 tis.           
       Kč. Vybrané projekty budou zveřejněny na webu PřF. 

13.  Proděkan Balej informoval: 
         -     Evropské projekty – výzvy k podávání projektů v Operačním  
               programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost budou koncem března, 

- závěrečné zprávy projektů z Rozvojových programů za rok 2007 jsou na internetu, 
- seznam a výsledky skenování počítačů (hardwaru a softwaru) bude dán k dispozici 

vedoucím kateder,  
- do 29. 2. 2008 zaslat proděkanovi návrhy na vnitřní (včetně návrhu termínu jejich 

konání) a vnější oponentní řízení a zdůvodněné požadavky na personální posílení 
pracovišť. Vnitřní oponentní řízení proběhnou v 1. polovině března. Pracovní 
smlouvy budou jednotně prodlužovány do 30. 9., aby další výběrová řízení mohla 
být uskutečňována pouze jednou v roce.  

14. Tajemník informoval: 
          -   hospodaření UJEP za rok 2007 skončilo přebytkem 54 mil. Kč., 
          -   přehled čerpání finančních prostředků na knihy a časopisy, 
          -   kolegium odsouhlasilo nákup nové výkonnější klimatizace do místnosti, kde je 

umístěn cluster s tím, že původní klimatizační jednotka bude využita v jiné 
počítačové učebně. 



15.  Dr. Sýkorová Dvorníková 
           -  PřF se účastní veletrhu vzdělávání „Gaudeamus Region Praha“ v dubnu 2008  
              v Praze i bez finanční podpory UJEP, 
           -  Dne 29. 3. 2008 se bude konat ples PřF UJEP v Národním domě. 

 

16.  Různé: 

-  prof. Nezbeda přednesl žádost studentů informatiky v Litvínově, zda by mohla   
   probíhat výuka v Litvínově i pro 2. ročník, 
- doc. Eisenmann poděkoval za vyplnění osobních listů vyučujících, kteří se budou  

podílet na výuce nových oborů „Matematická informatika“ a „Matematika 
v přírodních vědách“, 

- novým předsedou AS UJEP je RNDr. Koutský za odstupujícího dr. Moravce, 
- na bakalářské studium ve Varnsdorfu „Počítačového modelování ve fyzice a 

technice“ bude vyhlášeno 2. kolo přijímacího řízení, 
      -  příští kolegium děkana bude 11. 3. 2008. 
 

 
 

 

 

 

 
                                                                                Doc.RNDr. Stanislav Novák,CSc. 
                                                                              Děkan přírodovědecké fakulty UJEP               
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Y. Jůzová 
 
 
 
Příloha: Motivační systém pro zvyšování kvalifikace 
 



Motivační systém pro zvyšování kvalifikace akademických pracovníků 
 

V souladu s DZ PřF na 2006-2010 a jeho aktualizacemi zavádíme nově motivační systém, 
který by měl účinně podněcovat snahy o rychlé zvyšování kvalifikace akademických 
pracovníků PřF UJEP. Motivační systém má několik stupňů: 
 
1) Chceme, aby mladí pracovníci co nejdříve dokončovali svá doktorská studia, proto 

vyhlašuji, že za rychlé dokončení doktorských studií může každý náš pracovník získat 
jednorázovou odměnu děkana ve výši až 100 tis. Kč. Odměna je odstupňovaná dle 
rychlosti dokončení:  

- 100 tis. Kč při dokončení do 3 let 
- 50 tis. Kč při dokončení do 4 let 
- 20 tis. Kč při dokončení do 5 let 
- 10 tis. Kč při dokončení do 6 let  

Doba se počítá od zahájení prvního doktorského studia. 
 
2) Chceme, aby se odborní asistenti po dokončení doktorského studia co nejdříve 

habilitovali. Vyhlašuji proto, že fakulta vyplatí za rychlé dosažení titulu „docent“ 
každému našemu pracovníkovi odměnu až 200 tis. Kč. Odměna je odstupňovaná:        

- 200 tis. Kč, pokud se habilituje do 5 let od dokončení Ph.D. studia, 
- 100 tis. Kč, pokud se habilituje do 7 let od dokončení Ph.D. studia, 

 
3) Chceme, aby fakulta měla dostatek pracovníků s nejvyšší kvalifikací. Vyhlašuji proto, že 

fakulta vyplatí každému našemu pracovníkovi za získání titulu „profesor“ odměnu až 300 
tis. Kč. Odměna je odstupňovaná: 

- 300 tis. Kč, pokud získá titul do 50 let svého věku      
- 200 tis. Kč. v ostatních případech. 

 
U pracovníků na částečný úvazek posoudí děkan, zda vyplatí odměnu a v jaké výši (až do 
alikvotní částky). Výše odměny se bude také odvíjet od přínosu pracovníka pro naši fakultu, 
resp. pro příslušnou katedru.  
 
Odměny rektora za získání příslušných titulů jsou tímto vyhlášením nedotčeny. 
                                                                          
 
 
                                                                                Doc. RNDr. Stanislav Novák, CSc. 
                                                                                           Děkan PřF UJEP 
 
 
 
  V Ústí nad Labem 12. 2. 2008                                                                                       


